
Van: Paul Vos 
Verzonden: dinsdag 13 oktober 2020 07:26
Onderwerp: Wieringermeer en Lithse Polder

Vriendelijk verzoek aan de heer Raadsgriffier bij dezen deze e-mail toe te voegen aan de agenda 
gerelateerde documenten voor de raadscommissievergadering van 15 oktober a.s. . Bij voorbaat 
dank voor uw medewerking.

Geachte Gemeenteraad van de Gemeente Oss,

U zult zich afvragen wat de Wieringermeer en de Lithse Polder met elkaar gemeen hebben.
Welnu: beiden zijn ze groot genoeg om een windturbinepark en datacentra te herbergen.
En dat gevaar dat er ná het plaatsen van windturbines in de polder tussen Oss en Den Bosch 
datacentra komen is levensgroot.

Kijkt u maar eens naar de uitzending van Arjen Lubach afgelopen zondag 11/10. De link gaat hierbij. 
Vanaf minuut 15:15.
https://www.vpro.nl/zondag-met-lubach/kijk/afleveringen/seizoen-12/aflevering-4.html

We lezen al veel over de torenhoge ambities * van de Gemeente ’s-Hertogenbosch 
https://www.denbosch.nl/nl/datastad en het pact dat ze gesloten hebben met u en de provincie om 
gezamenlijk € 750.000,- op te hoesten voor onderzoek naar De Duurzame Polder. We weten 
inmiddels wat er onder die vlag ons aangesmeerd is. 

En Den Bosch is te klein, ‘the world is not enough’ en zal al heel snel bij de buren op de koffie gaan. 
Nu weten we dat ** de Gemeente Oss zelf ook ambities heeft maar ook graag mee lift op de 
torenhoge ambities van anderen en dat doet vrezen voor de toekomst. Evident is dat die ambities 
gepaard gaan met het gebruik van data, veel data.

En wat er in de Wieringermeer gebeurd is wel een eclatant bewijs hoe het niet zou moeten. Als ik 
mijn DNA spiegel aan wat de wereld nodig heeft is het in elk geval niet dat en niet op die manier.
En denk ik net als mevrouw Buijs aan de klimaaturgentie, daar moet iedereen iets mee. En als je als 
gemeente daarbuiten breed kijkt naar de andere doelen, dan zie je dat je al aan het beleid kunt 
aanhaken, verrijken en andere partners kunt betrekken om duurzaamheid inhoud te geven.’ En hoe 
nu –onnadenkend- op beleid wordt aangehaakt is wel duidelijk en erger willen we voorkomen. Hoe 
we andere partners betrekken die zichzelf verrijken over de rug van de burger die in vele opzichten 
het gelag betaald en gaat betalen.

Daarom mijn vraag aan u:
Gaat de situatie zoals in de Wieringermeer ons in de Gemeente Oss en de regio Oss-Den Bosch ook 
overkomen ?
Of gaat u daar dwars voor liggen ? Omdat er betere wegen zijn naar een duurzame 
toekomst.  Denkend aan de klimaat urgentie. En aan wat de wereld nodig heeft.

Het lijkt me een interessant thema om donderdag 15/10 aanstaande daar de discussie mee te 
starten. 
Het is uw taak om er voor te zorgen, dat er een goed democratisch proces plaatsvindt, waarin wordt 
geluisterd, het probleem van alle kanten wordt bekeken en vervolgens een integrale afweging wordt 
gemaakt. 
En dat alle geluiden welkom zijn. Zodat werkelijk het probleem en de –mogelijke- consequenties in al 
zijn facetten wordt bekeken.

https://www.vpro.nl/zondag-met-lubach/kijk/afleveringen/seizoen-12/aflevering-4.html
https://www.denbosch.nl/nl/datastad


Ik verneem graag uw reactie.

Vriendelijke groet,

Paul Vos

*
De stad heeft een ligging dichtbij de Randstad en is goed verbonden met de andere grote Brabantse steden. Bovendien 
staat Den Bosch bekend om haar bruisende binnenstad, bourgondische netwerkcultuur en een diversiteit aan bedrijven en 
vakkennis. In Den Bosch geloven we in kansen zien en pakken. Dit maakt de stad uitermate geschikt voor startende 
bedrijven en ondernemers met ambitie. Het blijft hier niet bij het bedenken van innovaties, maar juist ook het toepassen 
van concepten. We schalen op en creëren slim meerwaarde om zo de kennis van het onderwijs en bedrijfsleven te 
verbinden aan onze maatschappelijke opgaven.

**
Onze ambitie is dat Osse maakbedrijven steeds weer vernieuwende technologieën en concepten weten te ontwikkelen en 
op de markt te brengen. Oss blijft één van de industriële ontwikkel- en maakcentra van Brabant en Nederland.

Ambities: 
• Agrifood – Onze agrifoodbedrijven vormen een sterk en toonaangevend cluster, dat prominent deelneemt in regionale en 
landelijke netwerken. Het cluster ziet en ontwikkelt verdienmogelijkheden in vraagstukken over gezonde voeding en 
schaarste van energie en grondstoffen. 
• Life sciences - Oss wordt binnen Nederland herkend als een toonaangevend centrum voor de life sciences, naast Leiden 
en Chemelot. 
• Logistiek – Multimodaal Oss en de regio staan in de top van logistieke hotspots in Nederland. Via Oss bedient de 
Rotterdamse haven een groter deel van het Europese achterland.

Burgemeester Wobine Buijs van Oss over de Global Goals: ‘Spiegel je eigen dna aan wat de wereld nodig heeft’.

Mag ik concluderen dat de Global Goals intussen ook onderdeel zijn van het dna van Oss?
‘Oss realiseert zich verbonden te zijn met de rest van de wereld, daar willen we een positie in vinden, kijkend naar die 
sectoren die bijdragen aan het verduurzamen van de samenleving. De economische crisis bracht ons de urgentie en 
methode. Ons type gemeente maakt dat wij ons bezig kunnen houden met heel veel Global Goals. Dat geldt niet voor alle 
gemeenten. Ik snap dus heel goed dat niet iedereen ermee werkt. Het probleem is wel, dat we in onze dagelijkse daden 
direct verbonden zijn met wat er in de rest van de wereld gebeurt. Denk aan de klimaaturgentie, daar moet iedereen iets 
mee. En als je als gemeente daarbuiten breed kijkt naar de andere doelen, dan zie je dat je al het beleid kunt aanhaken, 
verrijken en andere partners kunt betrekken om duurzaamheid inhoud te geven.’


